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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Elkezdődött a NÉBIH elemzés az élelmiszerek 
minőségi vizsgálatával kapcsolatban?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nak.hu portálon megjelent „A cseh fogyasztók nem bíznak a saját élelmiszereikben” cikkben az
élelmiszerek kettős minőségéről ad tájékoztatást:

„A csehek  közel  nyolcvan  százaléka  úgy  véli,  súlyos  probléma,  hogy  bizonyos  áruknak  kétféle
minőség van: egy a nyugati és egy a keleti piacra. Minden hetedik cseh lakos bizonyos termékeket
inkább külföldön vásárol, és minden harmadik inkább nem vesz meg márkás árukat, mert úgy véli,
hogy gyengébb minőséget kapna az igazinál. A kelet-közép-európai országok polgárai, köztük a
csehek is panaszkodnak arra, hogy bizonyos termékeket, például élelmiszereket vagy mosószereket
ugyanazon  a  márka-  és  terméknév  alatt  gyengébb  minőségben  szállítanak  a  gyártóik  a  keleti
piacokra,  mint  a  nyugatiakra.  Szakértői  vizsgálatok  szerint  ezek  a  kifogások  helyenként
meglapozottak.

(…)

Az  élelmiszerek  kettős  minősége  nem  egy  új  keletű  dolog.  Jean  Claude  Juncker,  az  Európai
Bizottság  korábbi  elnöke  2017-ben  felkarolta  ezt  a  témát,  és  az  unió  részéről  megkezdte  a
lehetőségek átvizsgálását. Ebben a munkában az Agrárminisztérium munkatársai jelentős szerepet
vállalnak.  A  tavalyi  év  során  az  EB  sikeresen  kidolgozott  egy  egységes  vizsgálati  módszert,
amelynek során az egyes EU-tagállamok 128 termék adatait gyűjtötték össze (az összes mintaszám
1380 volt). Ennek a vizsgálati módszernek a keretén belül idén év elején a NÉBIH is vizsgálatokat
végez. Összesen 280 elemből álló termékkört vizsgálnak, ebből százat magyar, százat az osztrák és
nyolcvanat  a  német  piacról  próbálnak beszerezni  Nem csak  a  kettős  minőség felmérése  a  cél.



Folyamatosan egyeztetnek a gyártókkal, a nemzetközi vizsgálattal kapcsolatban a fő cél pedig az,
hogy a megoldásokat megtalálják a hazai jogalkotáshoz.”

Kérdezem Önt:

Elkezdődött a NÉBIH elemzés az élelmiszerek minőségi vizsgálatával kapcsolatban?

Budapest, 2020. március 7.
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